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2019 októberében az encsi választópolgárok többsége 24 évesen, 
az egyetemről megérkezve, csekély önkormányzati tapasztalat 
mellett szavazott nekem bizalmat. Amióta a városom érdekeit 
szolgálom, azon dolgozom, hogy Encsnek valódi, élhető jövője 
legyen, minden gondolatom a város fejlesztése körül forog. A 
döntéseimet a városunk és annak fejlesztése érdekében hoztam 
és hozom teljes egészében, s nem a személyes vagy politikai ér-
dekeim alapján cselekedtem. 
Az elmúlt öt évben rendkívüli nehézségek érték az életünket, 
ezek az egész ciklusunkat átölelték. A koronavírus-járvány, há-
ború, energiaválság s a mindenkit érintő infláció nem könnyí-
tette meg a város fejlesztését, ahogy az a mindennapjainkat is 
nagyban befolyásolta. Nehézségként és fájdalmasan éltük meg, 
hogy a ciklus elején elveszítettük Kuszkó Sándor Képviselő Urat, 
aki szakmai tudásával, ötleteivel hozzájárult a város fejlesztési 
irányainak meghatározásához.
A nehézségek ellenére úgy gondolom, hogy az elképzelésein-
ket jó ütemben tudjuk végrehajtani. A lakossági kommuniká-
ció, az Önök véleményének megkérdezése és figyelembevétele 
teljeskörűen megtörtént, folyamatos kérdőívekkel, kommu-
nikációs lehetőségekkel biztosítjuk a vélemények, problémák 
jelzését, a nyilvánosságot széleskörűen alkalmazzuk. A fejlesz-
tésorientált működést is sikeresen végrehajtottuk, a működés 
biztosítása mellett – az eddigiekkel ellentétben – saját forrása-
inkból folyamatosan fejlesztjük a városunkat, 2023-ig közel egy-
milliárd forint, 2024-ben további negyedmilliárd forint fejlesztés 
valósul meg a saját bevételeinkből, amely rekordösszegűnek 
számít, s térségi szinten is egyedülálló. A kulturális rendezvé-
nyek esetén is figyelembe vesszük a lakosok érdeklődési körét, 
új egyedi rendezvényeket is létrehozva, mint a több hétvégén át 
tartó adventi vásárok, programok. 
Ahogyan figyelembe vettük az Önök jelzéseit az uniós források 
megszerzése során is. Legyen az csapadékvíz-elvezetési problé-
mák megoldása, utak fejlesztése, szociális és egészségügyi fel-
adatok ellátása vagy a volt uszoda épülete is. 2022-ben és 2023-
ban összesen több mint kétmilliárd forint uniós forrást nyertünk 
el, melyeknek a fizikai megvalósítása elkezdődik 2024-ben. Eze-
ken túl további másfél milliárd forint támogatást pályáztunk-pá-
lyázunk meg. 
A fejlesztések, beruházások mellett is van mire büszkének len-
nünk az elmúlt évekből, hiszen több olyan elismerést kapott a 
városunk, amelyek nemcsak a munkánkról visszajelzések, de 
öregbítik Encs hírnevét, építik városunk pozitív megítélését, 
akár országosan is. A teljesség igénye nélkül: két alkalommal 
nyertünk Városmarketing Gyémánt Díjat, Családbarát Munka-
hely lett az Encsi Polgármesteri Hivatal, Madárbarát Település 
címet kaptunk, és több díjat nyertünk a Virágos Magyarország 
versenyen is.
A 2019 végén adott interjú során az Encsi Hírek szerkesztője 
megkérdezte, hogy öt év múlva mivel lennék elégedett. A vála-
szom az alábbi volt: „Azzal, hogy a döntéseim a város érdekében 
történtek, ezáltal tiszta maradt a lelkiismeretem.” Úgy gondo-
lom, hogy a 2019-ben megválasztott Képviselő-testület tagjaival, 
Alpolgármester úrral közösen minden esetben a város érdekeit 
tartottuk szem előtt, és ez tükröződik vissza a város működésé-
ben, fejlesztésében s kommunikációjában is.  

Az alábbiakban olvashatják a ciklusleltárunkat, amelyben be kí-
vánjuk mutatni az általunk elvégzett munkát, figyelembe véve 
az újság adta kereteket. Tematikus felosztást választottunk, te-
hát nem időrendi sorrendben mutatjuk be az elvégzett felada-
tokat, fejlesztéseket. A ciklusban elvégzett munkáról, az elért 
eredményekről bővebben is tájékozódhatnak. A márciusban 
megtartott a ciklusértékelő fórumomon részletesebben bemu-
tattam az újságban is érintett témákat. Az erről készült videó el-
érhető az Encsi Televízió YouTube-csatornáján.
Köszönöm minden munkatársunknak, külsős segítőnknek, 
mindenkinek, aki részt vett a feladatok elvégzésében, ötletei-
vel segített irányt mutatni, hogy az elmúlt években ezeket az 
eredményeket közösen értük el a városunk fejlődése érdekében. 
Külön köszönöm Alpolgármester Úrnak, Jegyző Asszonynak, a 
Képviselő-testület tagjainak, külső bizottsági tagoknak, hogy 
együtt szolgálhattuk a városunkat az elmúlt időszakban.

Mikola Gergely
Encs város polgármestere

Tisztelt Olvasó!
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Az alábbiakban bemutatjuk a 2019–2024 közötti  
ciklusleltárt, melynek tematikája az alábbi: 

Önkormányzati lakhatás elősegítése – 131.700.000 Ft
2020 elején megvizsgálva az önkormányzati lakás- és 
ingatlanállományunkat, elhatároztuk, hogy korszerűsítjük, illet-
ve bővítjük az önkormányzati lakásokat. A Petőfi út 77/A és 79/A 
lakások energetikai felújításon estek át, közel 20 millió forint ér-
tékben. Az üresen álló, illetve az amortizálódott lakások felújí-
tására 2019-től 27 millió forintot költöttünk, melyben több lakás 
teljes körű felújítása, illetve több mint 20 gázkazán cseréje tör-
tént meg, esetenként bérlői hozzájárulás igénybevételével. A Pe-
tőfi út 12. szám alatti épület homlokzati felújítása történt meg 4,2 
millió forint értékben. A Szeles utcai önkormányzati ingatlanban 
4 darab, fiatalok számára bérelhető korszerű lakást alakítottunk 
ki, teljes homlokzati felújítás mellett 40 millió forint értékben. 
A Vasút úton található volt földhivatal épületében 2 lakás kiala-
kítását 2021-ben végeztük el, további 2 lakás kialakítása egyéb 
irodahelyiségekkel 2023. év végén kezdődött el, összesen 40,5 

millió forint értékben. Az önkormányzat tulajdonában álló laká-
sok több mint kétharmadát érintette a fejlesztés, és 8 új lakást 
alakítottunk ki, mindezekkel együtt növelve az önkormányzat 
vagyonát, és a fiatalok helyben maradását elősegítettük.

Önkormányzati úthálózatok fejlesztése – 205.500.000 Ft
A ciklus kezdetétől folyamatosak az úthálózatunkat érin-
tő fejlesztések. Az úthálózat, utcabútorok karbantartására 
7,5 millió forintot költöttünk. A Szeles utca kiszolgálóútja, 
a Dobó utca, a Zrínyi utca, a Jókai köz, az Ipartelepi út, az 
abaújdevecseri Kossuth út 350 méteres szakasza, a fügödi 
Fő út önkormányzati tulajdonú szakaszának felújítása 40 
millió forintból valósultak meg. Parkoló- és járdaépítések 38 
millió forint értékben történtek, köztük például a Gagarin út 

– Spar közötti járda, a Mérai 
úti járda, a városi köztemető 
új részének a járdája, a Hárs-
fa úti lejáró kiépítése, a Szent 
László-iskola előtti parkolók 
és járdák, a Rákóczi úton ta-
lálható parkolósor kialakí-
tása elbontott romos épület 
helyén. Az önkormányzati 
hulladéktársulásunk brut-
tó 120 millió forint értékben 
valósította meg a Baross Gá-
bor út meghosszabbítását, új 
vasúti átjáró kialakítását és az 
Ipartelepi út kereszteződés 
– Agrárcenter közötti szaka-
szának a szélesítését, felújí-
tását, mellyel több évtizedes 
problémát, lakossági igényt 
tudtunk kielégíteni.

Tisztelt Olvasó!

1. Az Önkormányzat saját bevételei és egyéb, nem 
uniós források terhére történő beruházások, fejleszté-
sek – 2019–2023
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Vasútállomás fejlesztése – 20.000.000 Ft
2021 áprilisában Encs Város Önkormányzata és a MÁV Zrt. 
együttműködési megállapodást kötött, így az Önkormányza-
tunk munkatársai látják el az állomás fenntartását, hogy tiszta, 
rendezett, jól használható állomásunk legyen. Ennek a kereté-
ben elsőként a nyilvános mosdó kialakítása történt meg épüle-
ten belül, elbontva a régi, épületen kívüli, semmilyen szintet el 
nem érő mosdókat. A váróteremből megközelíthető új mosdó-
helyiség korszerű, akadálymentesített és pelenkázóval felsze-
relt, a beruházás értéke 5 millió forint. Az állomás váróterme is 
teljesen megújult, további 5 millió forint értékben. Az állomás 
körül elbontásra kerültek a régi kerítések, a zöldterületet meg-
újítottuk, új parkolókat hoztunk létre, amiket nap mint nap tu-
catnyian használnak az ingázáshoz. Ezen túl az aluljáróban és az 
épület külső részén térfigyelő kamerákat helyeztünk el, növelve 
a közbiztonságérzetet. Ezen beruházások értéke 10 millió forint. 

Gépjárműbeszerzések a minőségi feladatellátás érdekében – 
40.500.000 Ft

Az intézményeink feladatainak ellátásához nélkülözhetetlen a 
gépjárművek biztosítása, amelyekkel a város karbantartását, az 
étkezés biztosítását vagy a rászorulók, idősek szállítását végzik 
el a munkatársaink. A PAX Hálózatfejlesztő – Gondozási Köz-
pont – nappali ellátás részére 1 Volkswagen Transporter 9 sze-
mélyes kisbusz került megvásárlásra 11 millió forint értékben. A 
Családsegítő és Gyermekjóléti Központ munkatársai 28 telepü-
lésen látják el a feladataikat úgy, hogy nem rendelkeztek autó-
val, számukra egy Hyundai I20 gépjármű került beszerzésre 4,7 
millió forintért. A Támogató Szolgálat folyamatosan kiszolgálja 
a rászoruló idősek, fogyatékkal élők mindennapjait, így az utaz-
tatásukhoz egy 7 személyes Toyota Proace került megvásárlásra 
7,8 millió forintért. A Polgármesteri Hivatal hatósági ügyintéző-
inek is szükségük volt új gépjárműre, számukra 4,7 millió forint 
értékben vásárolt a Polgármesteri Hivatal. A 2015 óta Encs Város 
Önkormányzata tulajdonában álló Skoda Octavia eladásával és 
további 3,3 millió forint kiadással 2020 végén új Skoda Octavia 
gépjárművet vásároltunk, amelyet a polgármesteri feladatellá-
táshoz használok. Az Encsi Városgazda számára egy új kisteher-
autó került megvásárlásra 9 millió forint értékben, amellyel a vá-
ros karbantartási és tisztán tartási feladatait látják el. Az új autók 
megvásárlásával a Közterület-felügyelet, a Művelődési Központ, 
az Óvoda és a Városgazda is hasznosít olyan régi önkormányzati 
autókat, amelyeket felújításuk után át tudtunk adni az intézmé-
nyeknek. 

Szociális alapszolgáltatások fejlesztése – 54.800.000 Ft

A PAX Hálózatfejlesztő – Gondozási Központ számára 2019-
ben új konyhai eszközöket, munkatársai számára elektro-
mos kerékpárokat, elektronikai eszközöket szereztünk be, és 
épületfelújítási munkálatokat valósítottunk meg 8,1 millió forint 
értékben. 2020-ban további elektromos kerékpárok beszerzése 
mellett a Táncsics út 2. épület ebédlőjét újítottuk fel, tűzhelye-
ket, sütőket, egyéb konyhai eszközöket vásároltunk, és az Idő-
sek Otthona és konyhájának a gázkazáncseréje történt meg 11 
millió forint értékben. 2021-ben konyhai légtechnikai fejleszté-
sek mellett a Táncsics út 4. épületében található konyha eszköz-
beszerzése és részleges felújítása történt meg, összesen 7 millió 
forint értékben. 2022-ben az épületek klimatizálását, udvarfej-
lesztésének elindítását rendeltük meg 8,3 millió forint értékben. 
A Bem József úti „szürkeiskola” konyhája és ebédlője teljes fel-
újításon esett át 6,5 millió forint értékben. 2023. év végén pedig 
megrendeltük a Zrínyi-iskola épületében található főzőkonyha 
teljes felújítását, összesen 13,9 millió forintért. 14
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Az Encsi Csoda-Vár Óvoda és Bölcsőde fejlesztése – 79.000.000 Ft

Az Encsi Csoda-Vár Óvoda és Bölcsőde működési finanszírozása 
2020 után fenntarthatóvá vált, így a saját költségvetése terhére 
folyamatos fejlesztéseket tud megvalósítani. Az épületei fejlesz-
tésére 24 millió forintot fordított, ebből közel 15 millió forint a 
fügödi és az encsi telephelyeinek új udvari játszóeszközeinek 
beszerzése és telepítése, de érintett az udvarokon belüli járdafej-
lesztés, a bölcsődei csoportszobák klimatizálása, a fügödi telep-
helyen gázkazán cseréje, akadálymentesítés, belső felújítások. 
Az intézmény 8,6 millió forintot fordított eszközbeszerzésre, 
amely a nevelési feladatok segítését, a munkatársak számára biz-
tosított új elektronikai eszközöket, levegőtisztító berendezést, 
takarítógépeket, játékokat. A központi óvoda emeleti homlok-
zata 4 év alatt 46,4 millió forintból újul meg, idő- és időjárásál-
ló lemezburkolatot kapott több ütemben, kiegészítve az épület 
energetikai korszerűsítését, amely pályázatból valósult meg. 

Az Önkormányzat egyéb ingatlanjainak és eszközeinek 
fejlesztése – 104.000.000 Ft

A volt uszoda épületének az öltözőinek összenyitásával 25 millió 
forint értékben konditermet alakítottunk ki, amely megnyitása 
óta megtérült a bevételeinek köszönhetően. A sportközpont elő-

kertjében 3,5 millió forint értékben fitneszparkot valósítottunk 
meg. A temetők, ravatalozók fejlesztésére 5,5 millió forintot for-
dítottunk. A volt tüdőgondozó intézet belső felújítása 5 millió 
forintból valósult meg. A rossz állapotban lévő Városi Galéria 
teljes körű felújítása, fűtés-korszerűsítéssel 8,5 millió forintnyi 
beruházással valóban alkalmassá vált a feladatára. Térfigyelő 
kamerákra és a sportpark kerítésére összesen 4,5 millió forintot 
fordítottunk. 25 millió forint értékben vásároltunk két orvosi 
rendelőt, hogy az ellátás folyamatosan, a megszokott helyen 
történjen meg. 3,2 millió forint felújítást végeztünk a 2011-ben 
átadott piacon, ahol vízelvezetési és térkövezési problémákat ol-
dottunk meg. A városi színpad elöregedett deszkázatának a cse-
réjére 3 millió forintot költöttünk. 2023 decemberétől áprilisig a 
meglévő közvilágításunk részben megújul, 131 lámpatestet LED-
es technológiára cserélünk, ezentúl lakossági jelzésekre újabb 
világítótestek kerülnek elhelyezésre a város különböző pontjain, 
összesen 20,8 millió forint forrás felhasználásával. 

Bővülő Encs – lakóövezeti és ipari fejlesztések – 335.000.000 Ft
2022 tavaszán az Önkormányzat és a tulajdonosok megállapod-
tak, hogy 2,2 hektár területet vásárlunk 40 millió forint érték-
ben a református templom melletti szántóföldből. 14 darab csa-
ládi házas telek került kialakításra, amelyből 12 darab elkelt 2023 
decemberéig. 350 méternyi út kialakítása elindult, az elektro-
mos és gázhálózat tervezése folyamatos, a víz- és szennyvíz-
hálózat vízjogi engedély után kiépítésre kerül. Későbbiekben 
a református templom melletti területen egy új közpark kerül 
majd kialakításra. A telekvásárlás és infrastruktúra-fejlesztés 
101 millió forintba kerül. Encs Város Önkormányzata – kisajátí-
tás és adásvétel útján – 2023 őszén 32 hektár területet vásárolt 
az Encsi Ipari Parkban, így a pályázati forrásból megvalósuló 
infrastruktúra-fejlesztések mellett megfelelő telephelyeket tud 
biztosítani az ide érkező vállalkozásoknak. A területvásárlás – 
jelenleg – nem pályázati forrásból származó kiadása 234 millió 
forint. Az Önkormányzat rendelkezésére álló, Baross Gábor út 
melletti volt erdősávban közel 3 hektár területet értékesített he-
lyi vállalkozók számára, akik az elmúlt hónapokban elkezdték 
az új telephelyeik fejlesztését.14
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A kiadvány fizetett hirdetéseket tartalmaz. A hirdetések/fizetett tartalmak melletti sorszám (hirdetésekben) a hirdetési sorszámot jelenti. „A Kiadó az elfogadott megrendelés alapján átadott hirdetések tartalmáért, azok valódiságáért, harmadik sze-
mélyeknek okozott jogsérelemért felelősséget nem vállal, nem köteles olyan tényeket vagy körülményeket keresni, melyek jogellenes tevékenység folytatására utalnak, az ezzel kapcsolatos jogvitákból keletkező következményeket és hátrányokat 
a Megrendelőre hárítja. Ezenfelül a Kiadó nem tehető felelőssé, és nem vállal felelősséget semmiféle kárért, közvetett, járulékos vagy másodlagos károkért, elmaradt nyereségből, jövedelem elmaradásából vagy használatkiesésből származó 
olyan károkért, amelyek a sajtótermékben megjelent hirdetésből fakadnak, ill. azzal kapcsolatosak, függetlenül attól, hogy az ilyen károk szerződéssel, hanyagsággal, polgári peres eljárással, jogszabályokkal vagy egyéb ügyekkel kapcsolatosak.” 
Felhívjuk kedves olvasónk figyelmét, hogy a jelen kiadványban kizárólag fizetett tartalmak jelennek meg, melyek valódiságát a szerkesztőség nem vizsgálja, és tartalmáért felelősséget nem vállal. Ennek okán kérjük, legyen figyelemmel arra, hogy 
az egyes cikkek kereskedelmi célzattal befolyásolhatják kedves olvasóink véleményét.

• Táncsics út 4., konyha és ebédlő felújítása  
 (2023–2024) – 11.654.187 Ft
• Vasút út 2., 2 lakás kialakítása, foglalkoztatók  
 kialakítása (2023–2024) – 28.000.000 Ft
• Szociális lakások fejlesztése – kazánok 
 cseréje (2023–2024) – 11.000.000 Ft
• Piac fejlesztése, épületfelújítás, tetőcsere,  
 parkolók kialakítása (2023–2024) –  
 17.777.988 Ft
• Új lakóövezet – makadámút kialakítása, víz-  
 és szennyvízhálózat (2023–2024) –  
 80.000.000 Ft
• Közvilágítás korszerűsítése (2023–2024) –  
 26.000.000 Ft
• Mátyás Király út teljes és Szeles út 250 méter  
 felújítása (2024) – 13.139.880 Ft
• Abaújdevecser, Kossuth út járdafelújítása  
 (2024) – 18.000.000 Ft
• Ravatalozók felújítása, Fügödi temetőkerítés  
 befejezése (2024) – 6.000.000 Ft
• Encsi temető járdaépítés – 300 m2 

 (2023–2024) – 3.500.000 Ft
• Petőfi út, zebra kialakítása – Posta-videotéka  
 között (2024) – 3.500.000 Ft
• Encs, Jókai köz, Gagarin út–Petőfi út járda-  
 felújítás (2024) – 8.000.000 Ft
• Váci úti járda kialakítása Rózsa út – Keglevich  
 út között (2024) – 8.000.000 Ft
• Játszóterek kialakítása 3 helyszínen 
 (2024) – 20.000.000 Ft
• Millenniumi park fejlesztése (2024) –  
 10.000.000 Ft
• Sportpályák kialakítása – Abaújdevecser,  
 Szabadság út (2024) – 2.000.000 Ft
• Petőfi Park, Városi Galéria előtti terület 
 fejlesztése (2024–2025) – 15.000.000 Ft
 • Fügöd, Petőfi út makadámút felújítása (2024)  
 – 1.000.000 Ft
•  3. sz. körforgó zöldterület-fejlesztése (2024)  
 – 1.000.000 Ft
•  Rozmaring út vége lezárása, részleges útfel- 
 újítás (2024) – 1.000.000 Ft

• Baross út park menti szakaszának  
 egyirányúsítása, parkolók kialakítása (2024)  
 – 5.000.000 Ft
• Petőfi út 79/b, parkolók kialakítása (2024) –  
 5.000.000 Ft
•  Petőfi út 49/b, makadámút felújítása, bontási  
 munkálatok (2024) – 2.000.000 Ft
• Művelődési Központ nagyterem felújítása, 
 tetőszigetelés (2024) – 15.000.000 Ft
• Fügöd, Óvoda parkoló fejlesztése (2024) –  
 5.000.000 Ft
• Butik sor, zöldterület-fejlesztés (2024) –  
 1.000.000 Ft
• Encs–Gibárt kerékpárút felújítása (2024) –  
 10.000.000 Ft
• Földhivatal fafelületeinek felújítása (2024) –  
 1.000.000 Ft
•  Fügöd, Óvoda felújítása, bővítése 
 (2024–2026) – 150.000.000 Ft 
 Összes elfogadott fejlesztés: 
 454.794.067 Ft

Közfoglalkoztatás keretein belül megvalósult fejleszté-
sek – 66.500.000 Ft

Encs Város Önkormányzata és intézményei a 
közfoglalkoztatás keretén belül nemcsak a vá-
ros működését, hanem a fejlesztését is igyekszik 
előtérbe helyezni. Az elmúlt ciklusban több utca 
padkáinak zúzottkövezése történt meg, mint példá-
ul Abaújdevecserben a Csoma utca, Kossuth utca, a 
focipályához vezető útszakasz, Fügödön a Petőfi út. 
Felújításra került a Mérai út önkormányzati tulajdo-
nú úthálózata. Parkolókat alakítottunk ki a piacnál, 
az encsi és a devecseri temetőnél, a Művelődési 
Központ mögött, a Gagarin–Deák–Jókai utaknál, az 
abaújdevecseri felső kastélynál. A Városgazda te-
lephelyein belső épületfelújítás és tetőfelújítás tör-
tént, a város virágosításához szükséges fóliasátrak 
megújultak.

2. 2024. ÉVI, ELFOGADOTT FEJLESZTÉSEK AZ ÖNKORMÁNYZAT SAJÁT BEVÉTELEI TERHÉRE

Encs Város Képviselő-testülete 2024 februárjában elfo-
gadta az Önkormányzat költségvetését, amelyben több, 
önkormányzati forrásból elinduló fejlesztésről döntött. A 
projektek jelentős része a lakossági jelzések alapján került 
kiválasztásra, az Integrált Településfejlesztési Stratégiával 
összhangban. A lakossággal közösen felállított „probléma-
térkép” elemeit nem tartalmazza a felsorolás, hiszen az 
leginkább karbantartási munkálatoknak minősülnek, és fo-

lyamatosan megoldásra kerülnek. A felsorolásban szereplő 
projektek nagy része 2024-ben kerül megvalósításra, azon-
ban vannak olyan projektek, amelyeknél 2023. december 
31-ig hozzárendeltük a forrásokat, így néhány fejlesztés 
(költség)részben a fenti felsorolásban is szerepel. Ezen túl 
van olyan fejlesztés, amelynek a befejezése 2025-2026, így 
a források hozzárendelése részben a következő évet terhe-
lik.  
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A projektidőszakok sajátossága okán az Önkormányzatok 
ciklusokon átívelő fejlesztéseket valósítanak meg. Ebből 
adódóan több részre bonthatóak a fejlesztési források: az 
előző ciklusban beadott és megnyert projektek megvalósí-
tása, a ciklusban beadott és nyert pályázatok megvalósítása. 

Előző ciklus során elnyert uniós támogatású projektek

TOP-3.2.1-16-BO1-2018-00130 – Energetikai Korszerűsítés 
Encsen – 55.798.229 Ft

A projekt célja az Encsi Csoda-Vár Óvoda és Bölcsőde Ga-
garin úti épületének az energetikai korszerűsítése. A kor-
szerűsítés célja, hogy évente közel 40 tonna szén-dioxid-
kibocsátás-csökkenést érjen el az Önkormányzat. A projekt 
keretében a földszinti homlokzat szigetelése, gázkazánok 
cseréje a jobb hatékonyság elérése érdekében, fűtési rend-
szer korszerűsítése, háztartási méretű kiserőmű – nap-
elemes rendszer kialakítása, napkollektorok telepítése. A 
kivitelezést az encsi székhelyű Lutherm Kft. végezte 2020–
2021-ben. 

SKHU/1802/3.1/004 – Meet the Local Needs – Az Encsi piac 
fejlesztése – 64.000.000 Ft
A projekt célja a lenti piac bővítése, új elérési útvonalak 
kialakítása volt. A projektben aszfaltos, térköves és zúzott-
köves árusítóterületeket alakítottunk ki. A projekt újrater-

vezésre került, figyelembe véve az árusítók és a vásárlók 
igényeit, így az előző ütemben kialakult betonasztalok 
helyett igény szerint mobilizálható, 21 darab fém árusító-
asztalt alakítottunk ki. A projekt fizikai területe 2800 m2, 
melyből több mint 1000 négyzetméter a kibővített árusító-
tér, illetve a közlekedési infrastruktúra. A Vasút út felé új 
gyalogosbejárat került kialakításra, a piacrész Szepsi test-
vértelepülésünkről kapta a nevét. A kivitelezést az encsi 
székhelyű Misa Kft. végezte 2020–2021-ben. 

Encs-Abaújdevecser Gazdatiszti Ház felújítása – 5.000.000 Ft
Az Abaúj Leader helyi akciócsoport által biztosított uniós 
forrásból az Abaújdevecserben található, 1910-ben épült 
gazdatiszti ház felújítása, illetve kiállítási tér céljára történő 
funkcionális átalakítása került megvalósításra. Megtörtént 
a padló és padlóburkolatok cseréje, javítása, nyílászárók, 
oldalfalak felújítása, a beépített tornác részbeni elbontása, 
vizesblokk megépítése, valamint az épület részleges aka-
dálymentesítése. A kivitelezést az encsi székhelyű Favilla 
2003. Kft. végezte 2020-ban.

3. AZ EURÓPAI UNIÓ TÁMOGATÁSÁBÓL FINANSZÍROZOTT PÁLYÁZATOK
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2019–2024 között elnyert uniós támogatású projektek

FMP-E/1901/4.1/072 – KÉKFESTŐ – farmer monarchia – 
18.000.000 Ft

Testvértelepülésünk, Szepsi Városa és Encs Város Önkor-
mányzata határon átnyúló projekt keretében hajtotta végre 
a projekt megvalósítását, melynek tevékenységei: szakmai 
kutatások végrehajtása – Finkei család, kékfestés, abaúji 
népi mesterségek; tervrajzok készítése: abaúji szőttes és a 
kékfestés témában kimenetek előkészítése, megvalósítása 
és megosztása; hagyományok napja Encsen: szakmai kon-
ferencia, kézműves- és kulturális programok, bemutatók, 
néptánc és népi ételek bemutatása; nemzetközi verseny a 
kutatások alapján készült ajándéktárgyak és egy helyi már-
ka grafikai tervezésére.

TOP-1.1.3-15-BO1-2019.00045 – Encsi piac befejező ütem – 
90.047.900 Ft + 60.951.824 Ft

A 2019-cel záródó ciklus végén beadott projekt esetén 2020 
októberében kötöttük meg a támogatói szerződést 90 mil-
lió forint támogatással, amelynek a terveit teljesen átdol-
gozva kezdtük el a kivitelezést 2021 októberében. A projekt 

keretében a fenti piac belső területeinek fejlesztése, több 
mint 30 parkoló létrehozása, a piac útjának a fejlesztése, a 
lenti piacon új épület építése, raktár- és illemhelyiség ki-
alakítása, további árusítóhelyek kialakítása valósult meg. 

2022 őszén a közbeszerzést elnyerő Leonardo-
ÉP Kft.-vel szerződést bontott az Önkormányzat 
nem teljesítés okán. 2023-ban az encsi telep-
hellyel rendelkező HE-DO Kft. végezte el a ki-
vitelezést. 2023 őszén Magyarország Kormánya 
további, közel 61 millió forint támogatást ha-
gyott jóvá, amely lehetővé tette a pályázatban 
beadott tervekhez viszonyítva a közel kétsze-
res műszaki tartalom megvalósítását, összesen 
150.999.724 Ft projektköltséggel.

TOP_Plusz-1.1.1-21-BO1-2022-00004 – Az Encsi 
Ipari Park fejlesztése – 799.999.945 Ft
Az Encsi Ipari Park fejlesztésére 2023 tavaszán 
kötöttük meg a Támogatási Szerződést. Ezzel 
egy időben az Önkormányzat nagy részében 
saját forrásból az Encsi Ipari Parkban 32 hek-
tár terület tulajdonosa lett vásárlás és kisa-
játítás útján. A projekt keretében várhatóan 
1,2 kilométernyi új út, 2 kilométernyi víz- és 
szennyvízhálózat, több mint 2 kilométernyi 

elektromos hálózat kerül kiépítésre közvilágítással. A Fék 
út teljes felújítása, illetve a volt vágóhíd raktárépülete ke-
rül fejlesztésre. Az újonnan létrehozott Baross Gábor úti 
vasúti átjárónál helyi vállalkozók, munkavállalók számára 
zárt kamion- és autóparkolót tervezünk kialakítani szoci-
ális épülettel. A projekt kivitelezésének várható kezdete 
2024. nyár vége.
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TOP_Plusz-1.2.1-21-BO1-2022-00046 – Közcélokat szolgáló 
szabadidős létesítmény fejlesztése Encsen – 400.000.000 Ft
A projekt keretében a volt uszoda épületének a megmen-
tését tervezzük. Az épület teljes körű felújítása során egy 
olyan – minden generáció számára használható – szabad-
időközpontot kívánunk létrehozni, amely hozzájárul egy 
korszerű, élhetőbb kisváros kialakításához, a lakosok javas-
lataival, véleményével összhangban. A felújítás után, a pá-
lyázat keretében a medencék helyén játszóházat alakítunk 
ki, billiárd-, léghoki- és csocsóasztalokat helyezünk el, új 
recepciót hozunk létre, illetve egy multifunkciós terület ke-
rül kialakításra rendezvények tartására és sportolási lehe-
tőségek (pl. torna) biztosítására. A projekt kivitelezésének 
várható kezdete 2024 tavasza.

TOP_Plusz-1.2.1-21-BO1-2022-00019 – Csapadékvíz hely-
ben tartását és belterületi vízkár enyhítését elősegítő fej-
lesztések Encsen 1. ütem – 248.873.868 Ft

A lakosság által felvetett problémák, illetve a pénzügyi le-
hetőségek szerint meghatározott csapadékvízhálózat-fej-
lesztést 3 ütemre bontotta az Önkormányzat, melyből az 
1. részét nyerte el a városunk. A projekt keretében a Pető-
fi úton, a Rendőrség és a Penny között található bérházak 
kiszolgálóútjainál új zárt csapadékelvezető rendszer ki-

építése, a Május 1. út és a Vasút 
út találkozása, a Baross Gábor 
út, Széchenyi út, Rózsa utca, 
Radnóti Miklós út, Akácos út, 
Mátyás király utca, Keglevich 
út, Muskátli utca, Dankó Pista 
utca és a Nyárfa utca vízelveze-
tő rendszere kerül fejlesztésre 
az elnyert első ütemben. Út és 
parkolók felújítása a Petőfi bér-
házaknál, a Rózsa utca – Mátyás 
király utca kereszteződésnél, 
illetve az Akácos utca elején ter-
vezett. A beavatkozási terüle-
ten a város lakosságának közel 

20%-a él. A projekt fizikai kivitelezésének várható kezdete 
2024 tavasza. 

TOP_Plusz-1.2.3-21-BO1-2022-00001 – Encs város belterü-
leti gyűjtőútjainak fejlesztése – 88.596.000 Ft

A projekt megvalósítása során a 864. és 532/2. helyrajzi 
számokon található, fizikailag a Micropolis és a Baross 
Gábor út közötti útszakasz teljes körű felújítása fog meg-
történni, 440 méter hosszan. A burkolatcserén túl teljes 
körű útszegélycsere, a gyalogos-átkelőhelyek akadály-
mentesítése, csapadékvíz-elvezetés átépítése, autóbusz-
öböl, autóbuszperon és a csatlakozóutak kereszteződé-
seinek felújítása, okoszebra kialakítása, az iskola és az 
óvoda közötti szakaszon további járda és parkolók épí-
tése, nyitott kerékpársávok kialakítása, kerékpártároló 
beszerzése és elhelyezése, illetve zöldfelület-fejlesztés, 
megújuló energiaforrással működő közvilágítás kerül 
megvalósulásra. A projekt fizikai kivitelezésének várható 
kezdete 2024 tavasza.14
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TOP_Plusz-1.2.3-21-BO1-2022-00050 – Encs DK-i lakóövezeté-
ben található belterületi útjainak fejlesztése – 88.596.000 Ft

A projekt megvalósítása során a Hunyadi utca, Téglagyár 
utca, Vadvirág út, Muskátli utca, illetve az érintett cso-
mópontok kerülnek felújításra, részleges alépítmény-ja-
vításokkal. A beruházással burkolatcsere, padkarendezés, 
illetve a részleges vízelvezetési problémák megoldása fog 
megtörténni. Összességében 1727 méter út kerül teljes sza-
kaszon felújításra. A nyílt közbeszerzés 2023 telén lezajlott, 
2024. február végén megkötöttük a kivitelezési szerződést 
a miskolci székhelyű Arosa Kft.-vel. A fizikai megvalósítás 
kezdete 2024 tavasza, melyre összesen 150 nap áll a vállal-
kozó rendelkezésére. 

TOP_Plusz-3.1.2-21-BO1-2022-00010 – „Másképpen, más kép-
ben” – Szociális célú városrehabilitáció Encsen – 114.999.962 Ft

A projekt célja a Szug szegregátumainak rehabilitációja. 
Folyamatos szociális munka, közvetlen kapcsolattartás 
és segítség mellett tehetségkutatók, mozi- és színházláto-
gatást tervezünk. Támogatjuk a rendezett lakókörnyezet 
kialakítását. Önismereti, konfliktuskezelési foglalkozá-
sokkal, családszervezési és életvezetési tanácsadásokkal, 
háztartási ismeretekkel, pénzügyi és adósságkezelési 
tanácsadásokkal segítjük a lakosokat. Szakmát adó kép-
zést indítunk, családi kertek műveléséhez eszközöket 
biztosítunk. Szülői kompetenciafejlesztés, bűnmegelőzési 
előadásokkal, drogprevencióval várjuk az érdeklődőket. 
Gyermekek számára kreatív, játék- és sportfoglalkozáso-
kat tartunk, napközis tábort szervezünk. A kiemelt célunk 
az esélyegyenlőség és az integráció elősegítése. A projekt 
megvalósítása folyamatos. 

TOP_Plusz-3.3.2-21-BO1-2022-00002 – Encsi Területi Egész-
ségügyi Központ infrastrukturális fejlesztése – 221.633.251 Ft

A projekt célja a járóbeteg-szakrendelőnk infrastrukturális 
fejlesztése, valamint a működéshez és a szakellátás biztosítá-
sához szükséges eszközbeszerzés a jó minőségi közszolgálta-
tásokhoz való hozzáférés javítása érdekében. A rendelőépület 
felújítása-átalakítása, új szakrendelő helyiségek, öltözők ki-
alakítása, az épület bejáratának és a központi váróteremnek 
a korszerűsítése, napelemes rendszer telepítése, az épület 
teljes belső festése, illetve a szakellátáshoz és az intézmény 
megfelelő színvonalú működéséhez szükséges eszközök be-
szerzése történik meg. A projekt fizikai kivitelezésének várha-
tó kezdete 2024. nyár eleje. 

TOP_Plusz-3.3.2-21-BO1-2022-00047 – Szociális alapszol-
gáltatások fejlesztése az encsi PAX Hálózatfejlesztő – Gon-
dozási Központban – 98.927.920 Ft

A projekt célja az Önkormányzat működtetésében lévő csa-
ládsegítő gyermekjóléti szolgálat, családsegítő gyermek-
jóléti központ, támogatószolgálat és házi segítségnyújtás 
alapszolgáltatások fejlesztése. Az érintett épületek infra-
strukturális fejlesztésével, akadálymentesítésével, illetve 
ezen szolgáltatásokhoz köthető eszközbeszerzésekkel a 
fiatalok, időskorúak, fogyatékkal élők számára egyaránt 
korszerűbb környezetet alakítunk ki, mely összességében a 
minőségi ellátást támogatja. A projekt fizikai kivitelezésé-
nek várható kezdete 2024 ősze. 14
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Az elmúlt időszakban több milliárd forintnyi fejlesztés 
valósult meg a városunkban. Felújításra került a Zrínyi 
Ilona Általános Iskola két encsi iskolaépülete; elindult 
a fügödi tagiskola tűzeset utáni felújítása és bővítése; 
az Aba Sámuel Szakiskola épületein felújításokat és bő-
vítést végeztek; a város határában napelempark épült 
az Önkormányzatunk hathatós segítségével; új kétcso-
portos református óvoda épült a Kossuth úton; meg-
épült a 2015 óta várt járási tanuszoda; átadásra került 
az új Járási Ügyészség az Ady Endre úton; megújult a 
református idősek otthona épülete; a görögkatolikus 
egyház megvásárolta és felújította a volt Kurek pan-
ziót, 2024 tavaszán pedig elindul az új 2 csoportos 
görögkatolikus bölcsőde építése az új uszoda mellett. 

4. JELENTŐSEBB, NEM ÖNKORMÁNYZATI FEJLESZTÉSEK

5. SZOCIÁLIS FELADATOK, KULTÚRA, EGÉSZSÉG ÉS SPORT

Encs Város Önkormányzata a ciklusban 91 millió forint tá-
mogatást biztosított a városlakóknak. Szeretetnapok alkal-
mával 27 millió forint támogatást biztosítottunk a nyugdí-
jasok számára. 22 millió forintot biztosítottunk a családok 
iskolakezdésének könnyebbé tételére. Több mint 20 mil-
lió forint értékben biztosítottunk rászoruló családoknak 
tűzifát, illetve 21 millió forint települési és gyógyszertá-
mogatást nyújtottunk. A közfoglalkoztatás keretén belül 
évente átlagosan 110 főnek biztosítottunk megélhetést a 
Kormányhivatal támogatásával. Ez összesen 713 millió 
forint bérköltséget jelent, amellyel segítettünk a munkát 
nem találó (vagy nem akaró) személyek mindennapjaiban. 
Minden évben segítettünk a helyi fiataloknak diákmunka 
biztosításával, amelynek keretében összességében több 
tízmillió forinttal járultunk hozzá a mindennapjaikhoz, 
nyári vagy iskolakezdési terveikhez.
2019 óta a rendezvények, a kultúra területén is nagyot lépett 
előre a városunk, még úgy is, hogy a Covid-
járvány miatt sok programot nem tudtunk 
megtartani. Azonban így is több oldal len-
ne felsorolni minden rendezvényt, így csak 
néhányat emelnék ki: nyári színházak, 
gyereknapok, családi napok, mezőgazda-
sági járművek; veterán autók, motorok 
felvonulása, író-olvasó találkozók, Magyar 
Kultúra Napja, adventi rendezvények, hús-
véti programok. Mindezek olyan fellépők-
kel, mint: The Biebers, New Level Empire, 
Zaporozsec, Dzsúdló, Zoltán Erika, Szakács 
Gergő vagy Szekeres Adrien. Külön kiemel-
ném az adventi programokat, amikkel egy 
a térségben is egyedülálló, közkedvelt ren-
dezvényt tudtunk meghonosítani Encsen. 
A városi rendezvények és kultúra területén 
mára jóval elismertebbé vált az Encsi Mű-
velődési és Sportközpont, Könyvtár mű-
ködése, sikerült előrelépni a látogatottság-
ban és a programok kommunikációjában, 
valamint elkezdtük a közösség építést is. 

Mindezt jól példázza, hogy egyre többen vállalnak szerepet 
ezen a területen, akár önkéntesként, akár csak ötletekkel. 
Az idei évben pedig ezt a munkát újabb szintre emeljük az 
Encs várossá nyilvánításának évfordulójára szervezett 40 
év – 40 programmal. Erről bővebben olvashatnak az újság 
hátoldalán.
Encs Város Önkormányzata 32 millió forinttal támogat-
ta az encsi sportéletet, melynek jelentős részét az EVSC, 
majd az Rákóczi SE Abaúj-Zemplén sportegyesületek 
utánpótlás-nevelésére biztosítottuk. Az utánpótláscsa-
pat megmentésén és fejlesztésén túl 2024-ben újraindul a 
felnőttfoci Encsen RSE Encs néven. Az Egészségfejlesztési 
Iroda 2020-tól 75 millió forint támogatást kapott, melyből 
folyamatos egészségmegőrzési, egészségfejlesztési prog-
ramokat szervez; egészségnap, széles ingyenes sportolási 
lehetőségek, diabéteszklubok, ingyenes pszichológus biz-
tosítása valósult meg.
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DR. BRATU TAMÁS BRATU FERENC

Tisztelt encsi, abaújde-
vecseri és fügödi lakosok! 
Öt évvel ezelőtt, amikor a 

választásokon bizalmat szavaz-
tak a jelenlegi testület tagjainak, 
sokunk számára ez egy teljesen 
új feladat volt. Korábban is tud-
tuk azt, hogy a város vezetőinek 
a döntései meghatározzák a min-
dennapjainkat, de a választások 
után ez a teher már a mi vállun-
kat nyomta. Azzal tisztában vol-
tunk, hogy nem lehet mindig 
olyan döntést hozni, ami min-
denkinek elnyeri a tetszését, de 
személy szerint engem, mindig 

az vezérelt, hogy a város érdekében a lehető legjobb megoldást 
válasszuk. Utólag visszatekintve a lelkiismeretem tiszta, hiszen 
ebben a ciklusban mindent megtettünk annak érdekében, hogy 
a város újra a fejlődés útjára lépjen. Nehezen indult ez az idő-
szak, hiszen egy olyan intézményrendszert vettünk át, amelynek 
egyes tagjai már a kezdetektől negatívan álltak hozzánk, hiszen 
nem voltak hozzászokva ahhoz, hogy a testület tagjai nem kész 
tényként fogadják el az általuk elmondottakat, hanem kérdé-
seket tesznek fel. A személyi átalakítások nem történtek meg, 
amelyet hibának érzek. Véleményem szerint mindenkinek meg-
van a helye ebben a rendszerben, de nem biztos, hogy abban a 
pozícióban, amelyet jelenleg betölt. Terhes örökségeink közé 
tartoznak azon irányított pályázatok, amelyek ugyan megva-
lósultak, de nagyon sok hibával és nem a város érdekében. Vol-
tak pályázatok, mint például a piac továbbfejlesztése, amelyet 
a lehetőséghez mérten sikerült helyrehozni, de a zöld város ki-
alakítása pályázat keretében még nem állt módunkban olyan 
változtatásokat végrehajtani, amelyek ne vonnának maguk után 
visszafi zetési kötelezettséget. A Covid tovább nehezítette a hely-
zetünket, közel egy évig folyamatos korlátozások között kellett 
élnünk, amely rányomta a bélyegét a működésünkre is. A ciklus 
feléig nem tudtunk pályázatokat benyújtani, mert az állam nem 
támogatta az 5000 fő feletti településeket. Ezen időszakban sa-
ját forrásból próbáltuk fejleszteni városunkat. Így valósulhattak 
meg a „fecskelakások”, a konditerem, újabb parkolók és járdák 
épültek, utak újultak meg, és az önkormányzati intézmények 
tovább korszerűsödtek. Hagyományt teremtettünk az adventi 
rendezvénysorozattal, és próbáltuk színesíteni az encsi sportéle-
tet. A ciklus második felében a kormányzatnak köszönhetően 
elkészült az új uszoda, és a református egyház egy új óvodával 
gazdagította városunkat. Felújításra került a vasútállomás és a 
galéria belső tere, újabb lakások készültek el, valamint elkezdő-
dött az új lakóövezet kialakítása. Tovább színesítettük a város 
kulturális életét, a gyerekeknek nyári tábort, és légvárfesztivált 
szerveztünk. A várva várt pályázati döntések is megszülettek, 
amelyek eredményeképpen fejlődik az egészségügyi központ, 
a gondozási központ, az ipari park, a belterületi utak és a csapa-
dékvíz elvezetés, új funkciót kap a régi uszoda. Az idei évben is 
döntöttünk már fejlesztésekről, amelyek mind-mind azt a célt 
szolgálják, hogy megvalósuljon az a választási ígéret, hogy Encs 
egy élhető kisváros legyen. 

Az elmúlt 4 év eredménye-
iről tudunk beszámolni 
Önöknek az Encsi Hírek 

különszámában. Milyen is volt 
ez a 4 év? Én azt gondolom, 
mindenképpen meghatározó a 
város életében. Megértünk ered-
ményeket és negatív dolgokat 
egyaránt. A polgármester úr és 
a képviselő-testület közös mun-
kája jónak mondható. Egy dolog 
vezérelt mindenkit, hogy a város 
fejlődjön és további fejlesztések 
valósuljanak meg. A képviselő-
testület több területről lett meg-
választva, mindenki próbálta 

saját tudása és tapasztalata révén segíteni a város fejlődését.

Ajánlja fel adója 
1%-át Encs fejlesztésére!

Kérjük, hogy adódja 1%-át 
ajánlja fel az Encs Város Fej-
lesztéséért Közalapítvány-
nak. A szervezet a bevételei 
terhére az elmúlt években 
többek között az alábbi fej-
lesztéseket valósította meg, 
illetve rendezvényeket tá-
mogatott. Az alapítvány 
településfejlesztési tevé-
kenységének köszönhetően 
valósulhatott meg a SPART 
és a Gagarin utat összekötő 
új járdaszakasz, új utcabúto-
rokat helyeztek ki a városban.

Az egészséges életmód nép-
szerűsítése, kulturális értékek 
megőrzése érdekében támo-
gatták az adventi programo-
kat, a Légvár Fesztivált, több 
kisebb sportrendezvényt, 
valamint a hozzájárulásukkal 
(Abaúj Leader pályázatból) 
valósulhat meg április 20-án 
a sport- és egészségnap is. 
Kérjük, hogy támogassa a 
Közalapítványt adódja 1%-
ával, hogy tovább folytathas-
sák a városunk érdekében 
végzett munkájukat!

Encs Város Fejlesztéséért Közalapítvány
Adószám: 18434523-1-05
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BUCHALA ISTVÁN KARSAI ATTILA

Tíz évvel ezelőtt nem 
nagyravágyás miatt 
kezdtem a helyi közé-

lettel foglalkozni, sokkal in-
kább az embertársaim iránti 
szolgálat lehetősége buzdí-
tott. Ezúton is köszönöm a 
bizalmat, melyet két ciklusra 
is megkaptam. 
A 2019-es helyhatósági vá-
lasztáson nem az általam el-
képzelt forgatókönyv szerint 
alakultak a dolgok, ám a nép 
akarata szent, így csak né-
hány percig gondolkodtam a 
mandátumom átadásán, me-

lyet végül nem léptem meg. 
Jó döntés volt, ugyanis a testület új tagjai és az új polgár-
mester nagyon hamar bebizonyították, hogy világnézeti 
különbségeink ellenére ők is minden erejükkel a városért 
dolgoznak. 
Az elmúlt öt évben számomra a legnagyobb eredmény, 
hogy tudtam tárgyilagos döntéseket hozni, melyek meg-
hozatalakor képes voltam együttműködni a köz érdeké-
ben, és így sikerült minden kínálkozó lehetőséget meg-
ragadni, mely a város fejlődésének érdekeit szolgálta. 
Igyekeztem mindenkivel a kölcsönös tisztelet és megbe-
csülés alapján kapcsolatot építeni. 
A ciklus elején egyik fő célkitűzésem volt a munkahelyte-
remtés és gazdaságfejlesztés elősegítése. A fecskelakások 
kialakításával és a szociális lakhatási lehetőségek bőví-
tésével segítettünk a fiatalokon, és feladatot adva a Vá-
rosgazda Kht.-nak a munkahelymegőrzést is igyekeztünk 
megvalósítani. 
Az északnyugati városrész lakóinak járdaépítéssel köny-
nyítettük meg az élelmiszerboltok megközelítését, új 
utat létesítettünk a fügödi településrész felé, mely piaci 
napokon jelenthet gyorsabb alternatívát a városközpont-
ba jutásra. Ipari területek vásárlásával egybekötve inf-
rastruktúra fejlesztésére nyertünk pályázatot, ami végre 
lehetőséget ad cégek betelepülésére, s így munkahelyek 
létrehozására. 
A városunkban letelepedni szándékozóknak telkek kiala-
kításához területvásárlással járultunk hozzá az északke-
leti városrészben, ahol egy lakópark létrehozása is meg-
valósul majd. 
A volt uszoda épületében egy közcélú szabadidőközpont 
létrehozásához nyertünk 400 millió forintot. 
Ezen fejlesztések jelentős része átnyúlik a ciklushatáron, 
de megvalósulásuk feltételeit ez a testület teremtette 
meg. Nagyon nagy eredménynek tartom, hogy az elmúlt 
években a karácsonyt várva tudunk kulturáltan és egyre 
többen együtt szórakozni a Városmarketing díjas Adven-
ti rendezvénysorozatunkon, legutóbb már a Szent Anna-
templomban is. Vallom, hogy Encs méltó a hírnévre és a 
megbecsülésre, egy olyan város, ahol az emberek büszkék 
arra, hogy itt élnek. 

A2019–2024 közötti öt év 
2006 óta folyamatosan 
a negyedik ciklusomat 

jelentette önkormányzati kép-
viselőként. A munkát meg-
újult összetételben kezdte 
meg a testület. Mint az előző 
három ciklusban, most is bi-
zottsági elnökként vettem 
részt ebben. Mindezt szintén 
megújult formában, hiszen 
a bizottságok is átalakított 
szerkezetben dolgoztak. Így 
a Humánágazati Bizottság el-
nökeként tevékenykedhettem 
az elmúlt években.  Ha egy 

testület feladatait nézzük, akkor nagy vonalakban két fő 
tevékenységi kört lehet megrajzolni: egyrészt a települést 
érintő fejlesztések keresése a cél, másrészt a folyamatos vá-
rosüzemeltetés, működés biztosítása. A most regnáló képvi-
selő-testület döntően a fejlesztésekre helyezte a hangsúlyt, 
ezért én igyekeztem munkámmal napirenden tartani a napi 
működéshez szükséges feltételek meglétének erősítését is. 
Fontosnak tartom mindezt azért is, mert az állami szerep-
vállalás bővülésével egyre kevesebb városi intézmény fenn-
tartása az önkormányzat feladata. E tekintetben feladatom-
nak tartottam annak elérését, hogy a nem önkormányzati 
fenntartású közintézményeket (pl. iskolák) is bizonyos fokig 
sajátjaként kezelje a város, hiszen számtalan formában részt 
is vesznek a város életében. Azt gondolom, az együttműkö-
dések ilyen formájú megvalósításában még van csiszolniva-
ló. A városmarketing – kétségtelenül fontos – fejlesztésén 
túl eredménynek tartom, hogy sikerült stabilan tartani a 
városüzemeltetés feladatait is, s ebben előrelépést jelentett 
a Városgazda feladatvállalásának erősítése is. Ugyanakkor 
látok még „tartalékokat” ezen a területen: olyanokat, ame-
lyek a lakosság mindennapi komfortérzetét növelik. Ilyen 
például a konyhák megfelelő fejlesztés utáni hatékonyabb 
működésének kialakítása.  A mindenkori városvezetés fe-
lelőssége is az, hogy Encset megőrizze élhető városként, s 
egyben megtartassa vele Abaúj vezető helyének szerepét. 
E tekintetben a jelenlegi testület folytatta, s kiszélesítette 
elődei munkáját. Fontosnak tartom, hogy – a meglévő be-
költözési tendenciákat fi gyelembe véve – telekvásárlással 
biztosítottuk a lehetőséget mindazok számára, akik fi a-
talként itt tervezik jövőjüket.  Kiemelendő az elmúlt öt 
év munkájában, hogy konstruktív viták vitték előre a dön-
téseket, amelyek sokszor többszöri egyeztetés után, közös 
akarattal megszületett határozatok voltak, melyben a képvi-
selő-testület támogatta a fejlesztéseket. Minden forrásbevo-
násra célul tűzött pályázat egyhangú támogatást élvezett a 
képviselők részéről.   Összességében elmondható, hogy egy, 
a korábbiaktól eltérő, kötetlenebb munkastílusú, de a város 
fejlődését maximálisan szem előtt tartó képviselő-testület 
tevékenykedett az elmúlt 5 évben. Olyan testület, amely vi-
tákat folytatott, de képes volt félretenni minden más szem-
pontot a közösség és lakóhelyünk fejlesztése érdekében.14
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KLÉRI BERTALAN KONYOR JUDIT

Az elmúlt önkormány-
zati ciklusban a Város-
fejlesztési és Ügyrendi 

Bizottságban, illetve a Hu-
mánágazati Bizottságban vé-
geztem képviselői munkámat. 
A mögöttünk álló önkormány-
zati ciklusról elmondható, 
hogy sokat dolgozott a testü-
let. 
A rendszeres, előre tervezett 
önkormányzati ülések mel-
lett a rengeteg rendkívüli ülés 
adott alkalmat az egyezte-
tésre, vitákra. Az egészséges 
vita és a vélemények bátor 

és őszinte ütköztetése a testület munkáját nagymértékben 
szolgálta.  Széles körű és célirányos együttműködést való-
sítottunk meg az önkormányzati ciklusban. A képviselők 
közötti együttműködés – az eskünkhöz méltóan – minden 
esetben a város fejlődésének előmozdítása érdekében tör-
tént. 
A lakosság tájékoztatását, információellátását, az ügyes-ba-
jos dolgok rendezését minőségileg új alapokra helyezte az 
önkormányzat. Mivel a lakosság nagy része a közösségi ol-
dalak napi használója, az információk gyors áramlását ezek 
a felületek megfelelően biztosították. Megjelent egy jelen-
tős települési szintű marketingtevékenység, amely segít 
abban, hogy városunk vonzó célpontja legyen a környékre 
látogatóknak. Szeretném kiemelni az adventi rendezvény-
sorozat szervezését, amely azt gondolom, méltó volt a kará-
csonyi várakozás szellemiségéhez, ugyanakkor a város pol-
gárai számára egy rég várt közösségépítő jellegű programmá 
is vált. A ciklusleltár részletesen, számadatokkal mutatja az 
elért eredményeket. Összességében városunk az elmúlt 5 
évben fejlődött, kiemelhető az ipari park megkezdett fej-
lesztése, új vállalkozói telephelyek kialakítása, az északi 
lakópark területén elindult fejlesztések, de a lakosság ké-
nyelmét szolgáló beruházások is, pl. a „Spar-járda”, a teme-
tőn megépült járda, az elkészült lakások és parkolók, illetve 
számtalan kisebb-nagyobb felújítás, amelyek önkormányza-
ti saját beruházások voltak. Önkormányzatunk eredményeit 
a most eltelt ciklusban stratégiai megalapozottsággal, szisz-
tematikus tervezőmunkával érte el. 
Az elmúlt ciklusban továbbra is eredményesen és takaréko-
san gazdálkodtunk, intézményeink felelősségteljes gazdál-
kodással stabil lábakon álló működést értek el. Szeretném 
kiemelni a Városgazda Kft. jó irányban megváltozott hely-
zetét, amit elsősorban az önkormányzati megrendelések 
tettek lehetővé. A képviselő-testület és a polgármester te-
vékenységét nem pártpolitikai, hanem várospolitikai szem-
pontok motiválták. Visszatekintve elmondható, hogy a cik-
lusprogram jól jelölte ki a követendő utat. Végrehajtása a 
városunk fejlődését eredményezte, melyet érzékelhetnek 
a városi polgárok. Sikerült megőrizni és növelni Encs köz-
ponti szerepét Abaújban, de ez a következő önkormányzati 
testület feladata is lesz.

Az eltelt közel öt évben 
a második ciklusomat 
töltöttem mint az en-

csi önkormányzat képvise-
lő-testületének tagja. Vissza-
gondolva a 2019 októberében 
megválasztott polgármester-
re, szerintem még akik rá sza-
vaztak, azok sem gondolták, 
hogy így fogja vezetni szinte 
„gyerekfejjel” a várost. 
Be kell vallanom, én sem felté-
teleztem. De új színt, energi-
át, ötleteket hozott, melynek 
örömmel és aktívan váltam 
én is a részévé.  A Pénzügyi 

és a Humánágazati Bizottságának is tagja vagyok, melyek 
az elmúlt időszakban (a Covid-világjárvány miatt) 37 alka-
lommal üléseztek, melyeken csak ötször nem tudtam jelen 
lenni, továbbá a képviselő-testületi üléseknek 55 a száma, 
ahonnan csak hétszer hiányoztam. 
Minden előterjesztést részletesen áttekintettem, a környék 
és az ország egyéb településeivel összehasonlítottam, jog-
szabályokhoz viszonyítottam, így igyekeztem reális képet 
kialakítani és képviselni egy-egy döntésem meghozatalakor. 
Úgy gondolom, hogy mindenért vállalni tudom a felelőssé-
get, még azokért is, melyek később hibásnak tűnhetnek; de 
az adott időpontban a rendelkezésemre álló információk és 
a lelkiismeretem alapján mindig a város érdekeit vettem fi -
gyelembe!  
Sajátos helyzetem van abból a szempontból, hogy a Gyer-
mekesély és a szociális pályázatok megvalósítása miatt a 
kistérségi feladatellátás mellett, az állandó munkahelyem a 
hivatal épületéhez köt, így elsők között lehetek, akik érte-
sülnek egy-egy fontos önkormányzati tevékenységet érintő 
információról. 
Véleményemet mindig kifejtettem, javaslataimmal hozzájá-
rultam a végleges döntések meghozatalához. Szónokoltam, 
köszöntőt mondtam több rendezvényen, eseményen és 
számtalan programon, testvérvárosi küldöttségben vettem 
részt, képviselve önkormányzatunkat. Mentalitásomból 
adódóan rám is jellemző, hogy nem ismerek lehetetlent, így 
folyamatosan azon dolgoztunk, hogy az új lakossági igények 
felmérése és az erre való reagálás (pl. adventi rendezvény-
sorozat) mellett a több éves/évtizedes lakossági problémát 
oldjuk meg; gondolok itt például a gabonánál lévő átjáró 
megépítésére vagy az új lakóparkhoz vásárolt földterületek 
megszerzésére. 
Természetesen az önkormányzat általános feladatellátását, 
intézmények működtetését is folyamatosan biztosítottuk. 
Szociálisan kiemelten érzékeny vagyok, fontosnak tekin-
tem a hátrányos helyzetűek megsegítését, esélybiztosítását, 
a többségi társadalomhoz való felzárkózás lehetőségeinek 
megteremtését. Képviselői tevékenységem és munkám so-
rán Szókratész egyik gondolata vezérel: „A változás titka, 
hogy minden energiádat egy dologra irányítsd, mégpedig 
nem a régi lerombolására, hanem az új felépítésére.” 14
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MAJOR ÉVA PAUL JÓZSEF

Önkormányzati képvi-
selőnek lenni nem cél, 
hanem eszköz. Eszköz 

ahhoz, hogy érvényre juttat-
hassuk a városlakók érdekeit. 
Nagy változásokat várt tőlünk 
a lakosság, és nagy változáso-
kat is hoztunk. 
Eleinte óvatosan fogalmaztam 
meg fejlesztési javaslataimat, 
mert nem láttam tisztán az 
önkormányzati költségvetést, 
és nem tudtam, mit engedhet 
meg a város saját forrásból, és 
mihez kell pályázati hozzájá-
rulás. 

Örülök, hogy javaslatomra megvalósulhatott a Szent László 
Általános Iskola vasút felőli parkolójának felújítása és kibő-
vítése; megszervezésre kerülhetett a nyári napközis tábor; 
hasznosultak az újító ötleteim a városi rendezvények kap-
csán, és az adventi vásár rendezvénysorozat vázának meg-
alkotásában nagy szerepet vállalhattam.  
A Covid nem szerepelt senki tervei között, de kaptuk, és 
igyekeztünk helytállni, ahol kellett: szerveztem a maszk-
varró csapatot, hogy a kollégáink, akiknek nem volt lehető-
sége otthonról dolgozni, megfelelő védelmet kaphassanak a 
vírus terjedése ellen. Itt is szeretném megköszönni azoknak 
az önkénteseknek, akik a felhívásomra azonnal jelentkez-
tek, és áldoztak az idejükből a közösség érdekében.  
A Pénzügyi Bizottság elnökeként feladatom a költségvetés 
végrehajtásának fi gyelemmel kísérése. Sikerült olyan meg-
oldásokat találnom, amik hozzásegítették az önkormányza-
tot, hogy felújíthassa a szociális bérlakásokat, és újakat hoz-
hasson létre. A jelenlegi kamatkörnyezetet nem hagyhattam 
kihasználatlanul, így javaslatom alapján pluszbevételeket 
sikerült elérni.  Minden döntésemet alaposan megfontolom. 
És ha nem érzem magam magabiztosnak egy témát illetően, 
akkor kérdezek. Szakembereket. 
Akik a téma szakértői. 
Sokszor épp az a megfelelő és elvárható képviselői magatar-
tás, ha egy jó ügy mellé odaállunk, és támogatjuk. Így érhet-
tük el testületként, hogy új építési telkek kerültek kialakí-
tásra, új ipari területek találtak gazdára, az ipari park újabb 
32 hektárral bővült, közúti közlekedésre alkalmassá vált a 
„gabonaút”. Hátravannak még olyan projektek, amiket so-
kan várnak. 
A csapadékvíz-elvezetés, az utak felújítása, a régi uszoda át-
alakítása mind a jövőt érintő fontos feladatok. A pénz már 
megvan rá, a kivitelezések hamarosan indulnak. Örülök, 
hogy a miénk egy nyitott testület. A kommunikáció hatal-
masat fejlődött az elmúlt 4 és fél évben. Bárki fordulhat hoz-
zánk hasznos és jobbító ötletével, amit szeretünk beépíteni 
a folyamatainkba, mert érezzük, hogy valóban jó szándék 
áll a javaslat mögött. Van hová fejlődni. Vannak területek, 
amik évről évre gyenge pontként jelentkeznek: ilyen a kint-
lévőségek kezelése, a szemétkérdés, a hóeltakarítás, a fi ata-
lok helyben tartása. Ezen dolgozni kell! De az irány jó.

Miután 2019-ben be-
jutottam a képvi-
selő-testületbe, a 

Városfejlesztési Bizottság el-
nökeként láttam neki a mun-
kához. Célom az volt, hogy 
eljuttassam a város lakóinak 
véleményét azokhoz, akik el 
tudnak járni. Valamint az is, 
hogy munkámmal ezt segít-
sem. A ciklusból eltelt évek 
alatt a képviselő-testület 
együttműködve dolgozott, vi-
ták alkalmával a többség véle-
ménye került érvényesítésre. 
A Városfejlesztési Bizottság 

tevékenységéről ugyanez mondható el: folyamatos, hosz-
szú egyeztetések, minden vélemény meghallgatása után 
került sor a döntések meghozatalára. Pályázatok segítsé-
gével jelentős forrást sikerült bevonni a város életébe. A 
pályázatok megvalósítása azonban többször nehezen kivi-
telezhető volt. Többször akadtak nehézségek a műszaki tar-
talom megvalósítása során. Az elmúlt négy évben nagyon 
sokat beszélgettem a város lakóival, problémáikkal gyakran 
megkerestek engem. Rengeteg kérést tolmácsoltak felém, 
amikor a várost jártam. Úgy gondolom, a testületnek ezekre 
fi gyelemmel kell a döntéseket meghozni, a város működé-
sét biztosítani. A város menedzselése mellett ezt tekintem 
fő feladatnak. Mindent összevetve úgy érzem, működőké-
pes testület dolgozott együtt. Viták ugyanakkor voltak, de 
ez természetes velejárója a munkának. Úgy gondolom, a fel-
vetések viszik előre a város életét. Nem szabad elfelejtkezni 
arról sem, hogy a város intézményei, azok dolgozói, az ön-
kormányzat mennyivel járult hozzá a sikeres városvezetés-
hez. Az ő munkájuk nélkül a jó működés elképzelhetetlen. 
Különösen örülök, hogy a Városgazda Kft. egyre jelentősebb 
mértékben tud hozzájárulni a település fejlesztéséhez. Mű-
szaki emberként ehhez is igyekeztem minden segítséget 
megadni.

Pásztor András
Dudás Szabolcs
Kéki-Luterán György
Bencze József

Encs Város Önkormányzata 
köszöni a külső bizottsági 

tagok munkáját:
Zsiga Krisztián
Sándor-Karaff a Edit
Juhász Adriána

Dudásné Amriskó Anett
Kissné Dr. Kóbor Eleonóra
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Idén 40 éve, hogy városi rangot kapott Encs. 2024-ben a 40 év – 40 programmal ünnepeljük a várossá nyilvánítás évfordulóját. A program 
célja, hogy egy közösségként megünnepelhessük az évfordulót és megélhessük, hogy encsiek vagyunk. A program megtervezése során kiemelt szempont volt, hogy 
(legyen szó encsi gyerekekről, fiatalokról, felnőttekről vagy szépkorúakról, hogy kedvelje valaki a szabadidős vagy sportprogramokat, kulturális vagy könnyűzenei ren-
dezvényeket) mindenki találjon olyan eseményt, amelybe szívesen bekapcsolódik. Ahogy az is, hogy ne csak jól érezzük magunkat, de tegyük ezt egy közösségként, ezért 
a közösségi akciók is szerepet kapnak majd. Fontos volt továbbá, hogy legyenek igazi ünnepi pillanatok (mint Encs város napja), és bevezessünk Encsen újdonságnak 
számító rendezvényeket, programelemeket, amitől különleges lesz ez az év. Az éves programok között lesz többek között: Majális; nyáron Encs Város 
Napjával ünnepeljük a várossá nyilvánítást; közös meccsnézések a labdarúgó-Európa-bajnokság alatt; nyári színházak [A padlás (musical); A feleség 
negyvennél kezd�dik (vígjáték); és a Mágnás Miska (operett)]; kiállítás keretében bemutatjuk az autópálya építése során előkerült bronzkori leleteket; író-olvasó 
találkozón vendégünk lesz Jakupcsek Gabriella; Vadászati kiállítást szervezünk a megyei Vadászkamarával;  a szokásos adventi rendezvénysorozattal és közös 
szilveszterezéssel zárjuk az évet. A 40 év – 40 program összefoglalója elérhető a város honlapján: www.encs.hu

40 ÉV - 40 PROGRAM I WWW.ENCS.HU I FB.COM/ENCSVAROS

TAVASZI PROGRAMOK

SPORT- ÉS EGÉSZSÉGNAP

Összefoglaló: „Mozdulj, Encs! Sportolj az egészségedért!” néven most először 
komplex sport- és egészségnapot tartunk. Ennek keretében lesznek edzések és 
bemutatók (gymstick, muaythai, zumba, fitness); bemutatkoznak a Városi Sport-
központban elérhető sportolási lehetőségek; lesznek egészségügyi állapotfelméré-
sek, egyéni mozgásszervi és mentálhigiéniás állapotfelmérés, gerinctorna az Encsi 
Egészségfejlesztési Irodával. Párhuzamosan zajlik majd a Kövér József és Kiss 
József Emléktorna Asztalitenisz Bajnokság is.
Belépő: a rendezvény ingyenes
Időpont, helyszín: április 20., Városi Sportközpont

1. ENCSI TÁNCHÁZTALÁLKOZÓ

Összefoglaló: A tánc világnapja alkalmából megtartjuk az első, kétnapos Encsi 
Táncháztalálkozót. A rendezvényen Ocskay Rita és barátai lemezbemutató kon-
certet tartanak (Bonchidától – Bonchidáig). Lesz táncház minden korosztálynak. 
Bemutatkoznak, bemutatót tartanak népzenei együttesek, valamint néptánccso-
portok is. 
Belépő: a rendezvény ingyenes
Időpont, helyszín: április 26–27., Művelődési Központ

MAJÁLIS

Összefoglaló: Igazi retró hangulat várja május 1-jén az encsieket, hiszen a mostan-
ra már-már elfeledett majális elevenedik meg újra a városban (kicsit modernebb 
köntösben). Program: 
11.00 Felvonulás Encsről Abaújdevecserbe – zenés kísérettel
13.30 Csepregi Éva

14:15 Helyi gyerekek műsorai
16.30 Kefír
17:30 UFO Update
18:00 Discover Band
Kísérőprogramok: egész nap retró buszjárat Encs és Abaújdevecser között; gye-
rekprogramok: ugrálóvár, csillámtetoválás, arcfestés, gyerekjátékok; egész nap 
látogathatóak az abaújdevecseri kiállítások.
Belépő (encsi lakcímkártyával): 
1000 Ft (az ár tartalmazza: sör / üdítő + virsli)
14 év alatt: 500 Ft (az ár tartalmazza: üdítő + virsli)
3 év alatt: ingyenes
Időpont, helyszín: május 1., Abaújdevecser, alsó Csoma-kastély parkja

KÖZÖNSÉGTALÁLKOZÓ KOLTAI RÓBERTTEL ÉS MOZI

Összefoglaló: Közönségtalálkozó Koltai Róbert Jászai Mari-díjas magyar szín-
művész, filmrendező, érdemes művésszel, valamint a rendező egyik filmjének 
vetítése.
Belépő: a rendezvény ingyenes
Időpont, helyszín: május 3., 16 óra, Művelődési Központ, Nagyterem

GYEREKNAP ÉS LÉGVÁR FESZTIVÁL

Összefoglaló: 2024-ben ismét egyszerre tartjuk a Gyermeknapot (Sportközpont ud-
vara) és a Légvár Fesztivált (Sportcsarnok), a rendezvény végén gyerekdiszkóval.
Belépő a gyereknapra ingyenes
A Légvár Fesztiválra:
10 órától - zárásig: 2500 Ft
14 órától - zárásig: 2000 Ft
kísérő: 500 Ft
Időpont, helyszín: május 26., Városi Sportközpont

Encsi HÍREK HÍREK EncsiEncsi

 Fotók: MW

40 év, 40 program


